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Geachte dames en heren van de Oranjevereniging Ermelo (OVE), 
 

Nadat we langzaam maar zeker aan het opkrabbelen zijn van een gedwongen stilstand in 
onze activiteiten gedurende de laatste twee jaren, in verband met de Corona-maatregelen, worden 
we nu geconfronteerd met een heuse oorlog in Oekraïne in het oosten van Europa, iets dat niemand 
heeft zien aankomen. Het doet ons beseffen dat hetgeen we nu aan saamhorigheid in vrijheid 
kunnen beleven een kostbaar bezit is dat we dienen te koesteren. De Oranjevereniging Ermelo is een 
vereniging die daar haar steentje aan bij zal kunnen blijven dragen om het nationale gedachtengoed 
op lokaal niveau uit te dragen. Dat is al zo sinds 31 augustus 1898 toen de Oranjevereniging in 
Ermelo werd opgericht op de 18e verjaardag van de toen nog jonge prinses Wilhelmina. Op 6 
september werd zij gekroond tot koningin der Nederlanden. De oudste vereniging van Ermelo 
verdient het om haar plaats te blijven houden in onze samenleving maar dat gaat niet zomaar vanzelf 
want dat vereist aandacht en actie voor nu en in de toekomst. 

 
In mijn eerste jaarverslag als voorzitter van deze belangrijke vereniging kijk ik even terug naar 

het verleden, sta stil bij het heden en werp een blik in de toekomst. 
 
Sinds 2016 ben ik betrokken geraakt als vrijwilliger in de rol van Liaison Officier van de 

commandanten in de Legerplaats Ermelo met het College van B&W en raakte toen al snel in 
aanraking met mijn voorganger Jan Urbach waar ik een goede verstandhouding mee heb gekregen. 
Mijn inzet gedurende de Nationale Dodenherdenking om de militairen voor de erewacht te regelen 
en voor te bereiden heeft uiteindelijk geleid tot mijn voorzitterschap; dat had ik toen niet kunnen 
bevroeden omdat ik al meerdere langdurige bestuursfuncties in Ermelo heb bekleed. (Oude Kerk 8 
jaar en DVS 9 jaar). Nadat de heer Urbach mij diverse malen had aangesproken om hem op te volgen 
is door mijn nominatie van burgemeester Baars in 2020 het beslissende zetje gegeven; als er zoveel 
vertrouwen is van mijn voorganger dan is het onmogelijk om je niet in te willen te zetten voor het 
doel van deze vereniging en dat doe ik nu sinds een jaar met plezier. Eigenlijk was de aanstelling als 
voorzitter gepland in 2020 maar door alle maatregelen is dat dan 2021 geworden. 
Mijn aanvankelijke huiver was gelegen in de samenstelling van het bestuur dat destijds alleen nog 
bestond uit een voorzitter en een penningmeester (wel een heel contentieuze!) en het tanende 
ledenbestand vanwege de vergrijzing in ons fijne dorp Ermelo. Gedurende het jaar dat ik mee heb 
gelopen met deze twee mannen heb ik na kunnen denken over deze twee onderwerpen en de 
prioriteit lag uiteraard bij de completering van het bestuur. Nog voordat ik aantrad heb ik twee 
aspirant bestuursleden geselecteerd en bereid gevonden om toe te reden tot het bestuur als 
bestuurslid evenementen; mevrouw Mirjam Mantel en dhr. Wijert Krijt. Zij zijn met mij samen op 7 
juni 2021 in het bestuur gekozen en benoemd. Er bleef nog steeds een vacature voor de functie 
secretaris waarover ik werd getipt tijdens mijn gesprek bij burgemeester Baars; hij nomineerde dhr. 
Dick te Brake die ik destijds in 2020 heb benaderd. Vanwege zijn lidmaatschap in de Gemeenteraad 
van Ermelo kon hij destijds nog niet toetreden maar wellicht een jaar later na de verkiezingen. Zo is 
het ook gegaan want sinds enkele maanden is dhr. Te Brake secretaris van deze vereniging; “een man 



is een man = een woord is een woord.” Tijdens deze vergadering zal hij worden voorgesteld aan de 
vergadering om hem te laten toetreden als bestuurslid. Gelukkig voor ons bleef dhr. Wido Sparling in 
2021 op zijn plaats en hij zal nu in 2022 zijn functietermijn weer gaan verlengen; daar zijn we blij mee 
en dankbaar voor. Dan nog achten we het bestuur niet compleet want we zijn nog op zoek naar een 
dame erbij in het bestuur die de functie bestuurslid Communicatie/PR – Jeugdzaken zal gaan 
beheren. Voor tips staan we uiteraard open. 

 
In het heden hebben we als bestuur een strategische keuze gemaakt om prioriteit te geven 

aan het consolideren van de vereniging, dat wil zeggen zorgen dat ze kan blijven voortbestaan want 
de twee jaar noodgedwongen stilstand voor het organiseren van de gebruikelijke evenementen is 
een behoorlijke aderlating geweest. Daarom hebben we besloten op zaterdag 16 april om 
gezamenlijk met de Paasmarkt van de VVV Ermelo een Free Ermelo nieuwe stijl in afgeslankte vorm 
met meer participatie van lokale muzikanten te organiseren. Op dezelfde dag hebben we als mede-
initiatiefnemer van het Witte Anjer Perkje voor Veteranen in Ermelo een bescheiden 
openingsceremonie uitgevoerd op het plantsoen tegenover de Nieuwe Kerk aan de Horsterweg. Op 
27 april is weer een Koningsdag gevierd waar het enorm druk was. Dat gold ook voor de Nationale 
Dodenherdenking op 4 mei en waarschijnlijk was het goede weer en de twee jaar noodgedwongen 
stilstand daar debet aan maar ook het besef dat het leven in vrede en vrijheid niet zomaar 
vanzelfsprekend is gezien de situatie in Oost-Europa. Alle evenementen zijn geslaagd als we afgaan 
op de vele complimenten die alle bestuursleden hebben gekregen en het spreekt vanzelf dat we ook 
tips en adviezen hebben gekregen hoe het nog beter kan en daar zullen we zeker over nadenken. 
Onze draaiboeken zullen daarmee verder geactualiseerd gaan worden. 

 
Voor de blik op de toekomst kijken we ook veel naar de jeugd in Ermelo om hen meer te 

betrekken bij onze evenementen. We hebben er zelfs een nieuw evenement voor in petto want 
volgens plan zal op 8 september een ‘educatieprogramma militairen voor vrede en vrijheid’ worden 
georganiseerd op de Legerplaats Ermelo voor de schooljeugd uit de groepen 8 van alle basisscholen 
in Ermelo, Harderwijk en Putten. Om een visie te ontwikkelen voor de bestendiging van de OVE, het 
stabiliseren en streven naar uitbreiding van het ledenbestand en de mogelijke uitbouw van 
jeugdevenementen is het zaak om met het bestuur nog een aangepaste team-building te gaan 
uitvoeren in het najaar. Daarin zal een SWOT-analyse plaats krijgen evenals een kritische blik op de 
statuten. Dat zal leiden tot een beleidsplan voor de komende vijf jaren voor de OVE met 
jaaractiviteitenplannen voor het bestuur en nieuwe initiatieven voor het opstarten van ledenwerving 
en jeugdevenementen.  
Volgend jaar in 2023 bestaat onze vereniging 125 jaar en daar zullen we op gepaste wijze aandacht 
aan gaan besteden want wat is er mooier om dat met een verjongingskuur van de OVE te kunnen 
vieren! 
 

Met het huidige bestuur durven we deze uitdagingen aan want dit goede en sterke team is 
met haar tomeloze inzet gedreven om de OVE toekomstbestendig te gaan maken en een waardige 
rol te blijven geven als bindmiddel in de Ermelose samenleving.  
 
 
 
Voorzitter Oranjevereniging Ermelo 
 
 
 
Drs. B. (Bas) M. van der Mooren 


